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Protokół Nr 3/06 

z posiedzenia Komisji Zdrowia, 
 Spraw Socjalnych i Komisji Społecznej 

odbytego w dniu 23 marca 2006 r. 
 
 
 

 
Porządek posiedzenia: 
 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum.  
2. Wizytacja punktu rehabilitacji w DPS w Koronowie prowadzonego przez 

Stowarzyszenie Przyjaciół Domu Pomocy Społecznej „Spokojna Przystań” w 
Koronowie.  

3. Analiza projektów uchwał na XLI sesję Rady Miejskiej w Koronowie.  
4. Sprawy bieżące Komisji.  
5. Zamknięcie posiedzenia Komisji.  

 
 
Ad. 1 
 
Przewodniczący Komisji Wojciech Radgowski otworzył posiedzenie Komisji, 
stwierdził quorum i przedstawił porządek posiedzenia. 
 
W posiedzeniu Komisji udział wzięło 6 członków Komisji.  
Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Komisji wniósł zmiany do porządku posiedzenia zamieniając pkt. 2 
po pkt. 3 i 4 członkowie Komisji nie wnieśli sprzeciwu. 
 
Ad. 3 
 
Zastępca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – przedstawił uchwałę w sprawie 
wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
kanalizacyjnych. 
 
Inwestycje w załączeniu nr 2 
 
Przewodniczący Komisji Wojciech Radgowski – Zabezpieczonych pieniędzy nie 
ma w taryfie. 
Plan pozyskania środków nie wiem czy jest możliwy na te inwestycje? 
 
Radna Maria Kulczyk – Jak z podłączeniem kanalizacji? W regulaminie jest 
napisane, że kontrola ma nas wyegzekwować gdzie wylewana jest kanalizacja. Nie 
ma w ogóle kontroli. Zakład nie robi nic, aby wyegzekwować podłączanie się osób. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk -W Gościeradzu zrobiono 3 etapy mamy 
przez mieszkańców Wyczółkowa. Gmina będzie prowadzić kontrolę - musielibyśmy 
mieć 2 osoby. Musimy zatrudnić 1 osobę do wydawania decyzji środowiskowych. 



Pani Dufka otrzymała stażystkę - ale i tak ma niełatwą pracę. W tym roku zmierzymy 
się z tematem kontroli - zrobimy rekontrolę. 
 
Radna Maria Kulczyk - Czuję się ukarana za to, że przyłączyłam się do kanalizacji, 
bo wciąż nam podwyżkę. Wiem, że przyłącze wyszło nie od Gminy, ale od 
mieszkańców. Komitet, który powstał zadeklarował się, że wszystko rozwiąże, 
uporządkuje, a w końcu sam się rozwiązał, a problem został. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk - Ale to wszystko przejął ZGKiM . 
 
Radny Tomasz Poraziński– Zgoda, że w Koronowie ludzie powinni wznowić 
kontrolę. Temat wraca co kilka lat w czym jest problem. Nie ma sytuacji nie do 
rozstrzygnięcia. To jest problem, który co roku powraca, problem z Ośrodkami. Mówi 
się o zatrudnieniu 2 osób i byłby problem z głowy a jeszcze zarobiłyby na siebie. W 
poszczególnych kwestiach mogłyby ściągnąć karę.  
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk - To jest w kwestii ZGKiM , a wiem, że 
powstała komórka zajmująca się windykacja. W kwestii psów jesteśmy wzorcową 
gminą w województwie. Ustalamy uprawnienia gminy za kanalizacje, ale musimy 
tworzyć komórkę, która się tym zajmie. Odnieść się do tych kwestii i zatrudnić osoby. 
Kierownik Wydziału Finansowo-Budżetowego Jan Klapczyński - Nikomu nie 
popuścić. 
Temat odpadów – powraca i zawsze się dużo mówi, ale wszędzie są z tym 
problemem. 
 
Radny Tomasz Poraziński - Czy można coś zrobić, aby tą sytuację poprawić? Nie 
słyszałem o pomyśle, aby zatrudnić osobę, czy może tak zrobić – 2 lata temu tak już 
było 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk - Jest podane aby zatrudnić 1 osobę – 
akcja posesja. Jednak do kontroli realizowania uchwały o czystości i porządku 
musiałyby być odpowiednie osoby, które reprezentowałyby Urząd. 
Niedawno było spotkanie OKSM – ów pani Niemczewska zapewniała, że zabiorą się                
do wyegzekwowania od właścicieli psów sprzątania po swoich „pupilkach”. 
 
Radny Tomasz Poraziński - Myślę, że takie tematy powinny być zapoczątkowane 
okazją promocyjną – gdzie można kupić torebki. Zrobić to na początek społecznie. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk  - Niektóre wprowadzanie nic nie daje – 
mamy nauczkę na segregację śmieci. Dopiero wypisanie 10 mandatów –zakończyło 
sie podpisaniem umowy. Miękko mogą jedynie wprowadzać szkoły. 
 
Radny Tomasz Poraziński - Urząd powinien jako instytucja być mądrzejszy od 
ludzi. Jak oni błądzą to Urząd powinien ich naprowadzać. 
 
Zastępca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – Profilaktyka nic nie daje. Kontrole 
ochrony środowiska dopiero odczucia finansowe. Po Apelu nie było żadnego 
odzewu.      
 
Zastępca Burmistrza Sławomir Marszelski – myślę, że lepiej przenieść tą dyskusję                    
do Resortowej Komisji. Całościowe egzekwowanie uchwały o utrzymaniu porządku                 
to obowiązki właścicieli. 



Mieszkańcy mają też przestrzegać uchwały. Na przestępczość – kryminalną – 
możemy tylko złożyć wniosek do Policji. 
 
Radny Tomasz Poraziński – Jeżeli jest informacyjna na wsi to tak samo może być 
w mieście rozpowszechniane. 
 
Zastępca Burmistrza Sławomir Marszelski  
 - Ja tworzę wystąpienia do mieszkańców gminy Koronowo – na zebraniach wiejskich                  
są rozdawane , a  w mieście Koronowo –na spotkaniach z OKSM-ami, myślę że to 
powinno wystarczyć. 
 
Zastępca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk - Przedstawił projekt uchwały w 
sprawie zatwierdzenia taryfy opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzenie ścieków stosowanych na terenie Gminy Koronowo. 
 
Radna Danuta Czarnotta  - Czym jest spowodowana? 
 
Zastępca Burmistrza Koronowa Andrzej Kołodziejczyk: 
- w gminie Sępólno Krajeńskie  zaproponowano ceny brutto np: 

                                                                woda          kanalizacja 
                                                     Sępólno     2,15 zł           2,90 zł 
                                                     Sośno        2,30 zł           3,50 zł 
                                                     Mrocza      1,90 zł           4,85 zł 
- w Bydgoszczy                                              5,80 zł           2,30 zł 
- u nas                                                            2,80 zł           3,10 zł 
 
Wynika z tego, że nasze ceny mieściły się w średniej. Od  2003 roku nie ma 
podwyżek. ZGKiM złożył wniosek w przewidzianym terminie i zgodnie z ustawą. 
Zakład ma prawo doliczyć sobie zysk i przyjąć w takiej formie te stawki.  Podwyżki 
wynikają z przeprowadzonej kalkulacji, aby zrealizować zaplanowane inwestycje. 
 
Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań. 
 
Zastępca Burmistrza Koronowa Andrzej Kołodziejczyk przedstawił uchwały: 

- w sprawie ustalenia opłaty administracyjnej za wypisy i wyrysy z miejscowych 
planów zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Koronowo; 

- w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu obejmującego działki: nr 673 o 
pow. 7,77 ha, nr 624/2 o pow. 1,04 ha, nr 625/2 o pow. 0,84 ha, nr 626/4 o 
pow. 0,71 ha, nr 151 o pow. 1,71 ha, nr 148 o pow. 0,75 ha, nr 147 o pow. 
0,98 ha i nr 146/2 o pow. 0,48 ha położonego w Tryszczynie gm. Koronowo. 

- w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu obejmującego dz. Nr 219 i 68/12 o 
powierzchni łącznej 5,53 ha położonych w Gościeradzu oraz dz. Nr 105/2 

- w sprawie uchwały Nr VI/74/2003 Rady Miejskiej w Koronowie z dn. 26 
listopada 2003 r. o przystąpieniu do sporządzenia zmian miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. 
 

Z-ca przedstawił również zmiana uchwały budżetowej – które mają dotyczyć 
zwiększenia funduszy przeznaczonych na adaptację dla Bursy użyteczności 
publicznej, oraz na ul. Daleką aby doprowadzić ją  do stanu przejeżdżalności 300 m. 
 



Radny Tomasz Poraziński – Tylko ta ulica. Z zeszłego roku została ul. Podmiejska i                 
Na Skarpie, co z tymi ulicami ?  
 
Przewodniczący Komisji Wojciech Radgowski - na te drogie powinny być 
wykorzystane pieniądze. Nie można zrobić raz, a dobrze - to są wydawane bardzo 
duże pieniądze. 
 
Radny Tomasz Poraziński – Tanio z cegielni można kupić tuczeń w zeszłym roku 
za m3 płacimy 10,00 zł. Cegielnia jest przecież  nasza. 
Radny Tomasz Poraziński przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli 
udziału Gminy Koronowo w działaniach Fundacji „Trzy Doliny”.  
 
 Radna Danuta Czarnotta –  
Czy przy projektach cel musi być wspólny, musi stanowić pełnię. Czy dana 
inwestycja – która jest jedna i dotyczy każdej jednej Gminy Koronowo, Dobrcz. - aby 
zadowoliła wszystkich, którzy podpisali Fundację.  
 
 Przewodniczący Komisji Wojciech Radgowski - Co się będzie liczyło po 
uzyskaniu funduszy na rozdysponowanie pieniędzy: liczebność mieszkańców, 
powierzchnia gminy itp.? 
 
Radny Tomasz Poraziński – Musimy przygotować program. Czego będzie dotyczył 
program? 
Rozwój przemysłu, kultury, wsi? Rozwój wsi – nie tylko wsi, ale miasta. 
 
Rafał Gibas Stanowisko ds. Pozyskiwania Środków - Dąbrowa Chełmińska - 
wypadnie z Fundacji Wnioskodawcą będzie fundacja. Będzie utworzona Rada 
Fundacji, dzielone będzie proporcjonalne 750.000 na tyle gmin, ile będzie wchodzić 
w porozumieniu, ponadto będzie zależeć od ilość mieszkańców i ilości powierzchni 
gminy. 
 
Radny Józef Helmin - Czy udział władzy będzie też wymagany  
 
Rafał Gibas Stanowisko ds. Pozyskiwania Środków -Tak, ale nic nie tracimy z 
tego powodu. 
 
Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Gruntami Barbara Piłat  
przedstawiła projekt Uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości 
Tryszczyn. 
Radni nie mieli pytań. 
 
Zastępca Burmistrza Sławomir Marszelski – przedstawił projekt uchwały w 
sprawie zmiany uchwały Nr XL/469/06 Rady Miejskiej z dnia 22 lutego 2006 r. - 
przedstawiając pismo z Nadzoru Prawnego. 
 
Komisja stwierdziła, że organ nadzoru nie nakazuje zmiany w uchwale tylko żąda  
wyjaśnień.  
 
Zastępca Burmistrza Sławomir Marszelski – decyzja taka została podjęta w 
uzgodnieniu z Radcami Pranymi i w piśmie wyjaśniającym do Nadzoru Prawnego 
wyszła odpowiedź, iż na Sesji 29.03 – zostanie zmieniona ta uchwała. 
 



Radna Danuta Czarnotta – ta odpowiedź nie została z nami uzgodniona. Obecnie 
projekt uchwały jest już gotowy. 
 
Ad.4 
 
Głównym problem jest utrzymanie czystości, jest to problem który co roku się 
powtarza. Czy nie można zatrudnić osobę do Ochrony Środowiska i wysłać w teren z 
Policją. Czytamy w gazetach o nieczystościach w naszym regionie, aż 2 – artykuły o 
Tryszczynie. Powtarzają sie interwencje na działkach POD – śmieci cały czas 
wyrzucane są za ogrodzenie. Czy na dzień dzisiejszy są śmietniki?  
 
Radna Danuta Czarnotta - Osoba odpowiedzialna przekazywałaby sprawozdanie 
Komisji. Co robimy w ramach środków publicznych. 
 
Zastępca Burmistrza Sławomir Marszelski - Od 3 kwietnia ruszają  roboty 
publiczne dla 32 osób -  28 osób idzie do ZGKiM, 4 osoby Spółki Wodnej. Od 1maja 
50 osób do prac społeczno -użytecznych będzie zatrudnionych w MGOK przy 
Domach Kultury 1 osoba do MGOPS – doręczanie korespondencji. 
 
Radna Danuta Czarnotta - Czy nie można jednej osoby zatrudnić do prowadzenia 
szalety miejskiej, lub sprzedać je komuś w prywatne ręce. Ludzie mają pomysły, 
może w końcu te toalaty by ruszyły i by nie niszczały. 
 
Zastępca Burmistrza Sławomir Marszelski - Weźmiemy to pod uwagę. 
 
Ad.2 
 
Komisja udała sie na Wizytację punktu rehabilitacji w DPS w Koronowie 
prowadzonego przez Stowarzyszenie Przyjaciół Domu Pomocy Społecznej 
„Spokojna Przystań” w Koronowie.  
 
Ad.5 
 
Po wyczerpaniu porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji zamknął 
posiedzenie. 
 
 
 
       Przewodniczący Komisji 
           Wojciech Radgowski 
 
Protokółowała: 
Joanna Maćkowiak 
 


